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Два програмска стуба Уједињених региона Србије за склапање коалиција после избора
биће децентрализација и разбијање партократије која разара земљу. То су наши услови
за сваки савез.

  

Ово за ”Новости” каже Млађан Динкић, лидер УРС, који тврди да више неће дозволити
да буде ”громобран” за све што не ваља. Зато, каже, очекује двоцифрени резултат на
наредним изборима.

  

- Доста су нас нападали и истовремено се ”китили” нашим успесима. Кривили су нас за
све што не ваља. Ова влада показала је свој максимум, а после следећих избора мора да
је замени много способнија и боља - рекао нам је Динкић.

  

* Зашто нисте на почетку мандата инсистирали на департизацији него потежете то
питање сада, кад се захуктава кампања?

  

- Партијска држава постоји већ двадесет година и пре него што сам ја ушао у политику.
Ми смо од почетка говорили да стручност треба да буде пре политике, али већи
диктирају правила игре. Сада су ствари предалеко отишле, па се по партијским квотама
деле и кафе куварице и комунална полиција. Партијска хоботница прождире друштво.
Прихватам свој део одговорности и више не желим да учествујем у том систему. Заједно
са другима желим да га радикално променимо.

  

* Хоћете ли и формално затражити деполитизацију јавних предузећа?

  

- Предлог закона о јавним предузећима изнећемо у јавност крајем септембра. Директоре
више не сме да бира Влада, партијама треба забранити да кадрирају по јавним
предузећима. Тражићемо и укидање управних одбора, а Влада ће имати представнике
само у надзорном одбору заједно са представницима струковних организација које би
бирала Скупштина.
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* Како избећи замку да се и на конкурсима не бирају ”партијски војници”?

  

- Конкурсе не би спроводила држава већ професионалне агенције за управљање
кадровима, уз контролу јавности. Као што данас бирају директоре приватним
компанијама оне би бирале и најбоље и најстручније људе за руководиоце у јавним
предузећима. Мандат директора трајао би пет година, одвојено од мандата Владе. Они
не би могли да буду политички смењени ако имају добре резултате, а морали би одмах
да ”одлете” ако направе проблем или не испуне пословне циљеве. Влада само треба да
одобрава план рада и контролише да ли се ради по њему.

  

* Планирате ли и ви, као ДС, одмах да распишете конкурсе за предузећа која ви
”држите”?

  

- Не може странка да расписује конкурсе за јавна предузећа. Професионализација се не
може постићи једностраним акцијама било које партије, већ стратешким опредељењем
свих партија и променом закона.

  

* Како оцењујете то што ваш закон о финансирању локалних самоуправа није добио
подршку ни свих у власти?

  

- Сви они који нису подржали тај закон у парламенту, суштински су се веома удаљили од
сарадње са УРС.

  

* Милан Кркобабић, из ПУПС, предлог је, чак, назвао ”терористичким актом”?

  

- ПУПС се понео крајње лицемерно. Затворили су врата за било какву сарадњу са УРС
за једно дуже време.
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* Искључујете ли из будућег партнерства и ЛДП, пошто вас ни Чедомир Јовановић
није штедео?

  

- Једини председник општине кога ЛДП има је потписао наш предлог закона. Његов шеф
из Београда је променио мишљење јер се уплашио УРС. Не верујем у политичку
будућност Чедомира Јовановића.

  

* Шта се дешава са преостала два ваша закона за децентрализацију?

  

- Очекујем да ускоро буде усвојен и закон о враћању имовине локалним самоуправама.
Није ми битно да ли ће проћи Владина или наша верзија, важно је да буде добар
предлог.

  

* Чини се да нисте добили већину за закон о директном избору градоначелника и
председника општина?

  

- Постоји велики страх централиста да би директним избором локалних лидера изгубили
моћ у вођењу странака. Због тога су мале шансе да тај закон дође на дневни ред до
краја овог мандата. Али, УРС не одустаје, јер без тога нема даље демократизације
Србије.

  

* Јесте ли за истовремене или одвојене парламентарне и локалне изборе?

  

- Касно је за одвојене изборе. Било би безобразно према грађанима да тражимо да
финансирају два гласања у року од пет месеци. Можемо да се договоримо да убудуће
они буду одвојени, али тако да се на пола мандата Владе одржавају локални, као што је
свуда у ЕУ.

  

* Разматрате ли могућност да са неким склопите предизборну коалицију?
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- УРС свакога дана постаје све јачи, прераста у покрет. Ускоро ћемо добити велика
појачања из света предузетништва, пољопривредника, организација младих... Желимо
да ”пробудимо” људе који су квалитетни, а нису у политици.

  

* Колико је реално предизборно савезништво са Љајићевим СДПС са којим сте се
окушали на локалним изборима?

  

- Расимова политика социјалне правде би била у синергији са нашом политиком
развијања предузетништва. Отворени смо за разговоре са Љајићем, и то савезништво би
било добродошло.

  

* Можете ли се замислити у заједничкој влади са Николићем и Коштуницом?

  

- Не размишљам о томе. Наш стратешки партнер је ДС, са којима смо знатно побољшали
односе.

  

* Планирате ли после избора и лично да се вратите у владу, пошто сте изјавили да
вам је лакше ван ње?

  

- Лично ћу се вратити у владу само ако она буде састављена од јаких појединаца који
тимски раде.

  

* Хоћете ли у кампањи наступати са позиција власти или опозиције?

  

- Бићу током кампање потпуно искрен и отворен, фокусиран на оно што ми желимо да
понудимо бирачима.
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* Хоћете ли имати неки услов кад се буде бирао кандидат за будућег мандатара,
пошто оспоравате премијера Цветковића? 

  

- Никад више не бих пристао да лично учествујем у влади коју води особа без ауторитета
и организационих способности. То је, видели смо, унапред осуђено на неуспех. Премијер
мора да буде јака личност из најјаче странке.

  

* Помињали сте да би Ђилас могао да води владу, а он најављује још један мандат у
Београду?

  

- О томе ће одлучивати грађани на изборима и странка која добије највише гласова,
наравно и кандидат се пита. Сигурно да је Ђилас један од оних модерних политичара
који заслужује да буде на некој од најјачих јавних функција.

  

* Ко би могао да појача УРС током кампање? 

  

- Разговарао сам са Миланом Панићем и, ако му време буде дозволило, заиста бих
желео да нам помогне. И он сматра да је нужна промена система, кроз
децентрализацију и разбијање партократије.

  

(Вечерње новости)
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